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Protokół nr XVI / 2015  
z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia 2 grudnia 2015r.  

 
 
Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji wzięli : Wójt 
Gminy Artur Herold, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer, 
kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszeni goście. Lista obecności 
zaproszonych gości w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Zblewie. Rozpoczęła się o  godz.14.05 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk  
Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności, 
b) zatwierdzenie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołów z sesji odbytych w dniach 28 października i 5 listopada br.  

2. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 28 października  
i 5 listopada br. oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Interpelacje i wnioski Radnych. 
4. Ocena działań w zakresie ładu przestrzennego, gospodarki gruntami, ochrony środowiska i 

gospodarki wodnej – przedstawienie stanowisk Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 
c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

5. Ocena funkcjonowania lokalnego transportu zbiorowego – przedstawienie stanowiska 
Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów.   

6. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę nr XIV/67/2015 Rady Gminy Zblewo z dnia 
28.10.2015r. w sprawie podatków i opłat lokalnych w Gminie Zblewo w 2016r. - 
poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 
c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania  komisji do opracowania analizy skutków 
związanych z ewentualnym  wyjściem Gminy Zblewo ze Związku Gmin „Wierzyca”  lub 
dalszym pozostaniem w tym związku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015-2027 - 
poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 
c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Starogardzkiego w 
roku 2015.  - poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 
c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Starogardzkiego w 
roku 2016.  - poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 
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c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Pomorskiego  

w roku 2016.  - poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 
c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r. poprzedzone stanowiskami 
Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 
c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

13. Podjęcie uchwały  w sprawie określenia wzorów formularzy: „Informacji w sprawie podatku 
od nieruchomości”, „ Informacji w sprawie podatku rolnego”, „Informacji w sprawie podatku 
leśnego”, oraz „Deklaracji  na podatek od nieruchomości”, „Deklaracji na podatek rolny”, 
„Deklaracji na podatek leśny” poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 
c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

14. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 
15. Wolne wnioski i zakończenie. 

 
Ad.1 
Przewodniczący Rady Gminy p. Leszek Burczyk otworzył  XVI sesję Rady Gminy Zblewo.  Powitał   
Pana Wójta, Panią Skarbnik, Pana  Sekretarza, Panie i Panów  Radnych, Radnego Rady Powiatu p. 
R.Gumińskiego, komendanta Policji, Kierownika Zakładu Komunalnego, Kierownika ZEAPOW, Panią 
Kierownik GOSP, kierowników referatów i jednostek organizacyjnych gminy, przedstawiciela Rady 
Gospodarczej przy Wójcie, mieszkańców, Pana mecenasa. p. Adama Budakowskiego – projektanta z 
firmy PROBUD, która projektowała między innymi ścieżkę rowerową między Pinczynem a Zblewem. 
Stwierdził, że obrady  są prawomocne gdyż na 15 Radnych obecnych jest 15  Radnych.  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Radni porządek sesji otrzymali  i dodatkowo wpłynął 
wniosek Pana Wójta o prowadzenie dodatkowych punktów  dotyczących podjęcia uchwał w sprawie: 
-  zmian w budżecie gminy na 2015r. 
- określenia wzorów formularzy: "Informacji w sprawie podatku od nieruchomości", "Informacji w 
sprawie podatku rolnego", "Informacji w sprawie podatku leśnego" oraz "Deklaracji na podatek od 
nieruchomości", "Deklaracji na podatek rolny", "Deklaracji na podatek leśny". 
Innych uwag do porządku sesji nie zgłoszono i Radni jednogłośnie przyjęli przesłany porządek sesji 
wraz z wnioskiem Pana Wójta. 
Za przyjęciem protokołu z sesji dobytej dnia 28 października br. głosowali wszyscy Radni. 
Za przyjęciem protokołu z sesji odbytej dnia 5 listopada br. głosowali wszyscy Radni. 
 
Ad.2  
Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 28 października  i 5 
listopada br. oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 
Informacje w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Informacje Radni otrzymali, a Wójt Gminy uzupełnij je tylko o sprawy, które miały miejsce w ostaniem 
czasie. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że brał udział w dwóch połączonych uroczystościach, 
które odbyty się w szkole w Pinczynie. Był  to konkurs recytatorski i wręczanie nagród książkowych i 
dyplomów oraz dwóch talonów za zbiórkę makulatury. Talon w wysokości 300zł otrzymał uczeń, który 
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zebrał 1500kg makulatury, a talon w wysokości 250zł otrzymał uczeń, który zebrał 1100 kg 
makulatury. 
Następnie  Wójt  Gminy poprosił Pana  mecenasa o przedstawienie sprawy związanej z możliwością 
odzyskania podatku Vat przez gminę.  
Adwokat  A.Gautier poinformował o uchwale podjętej przez  Naczelny  Sąd Administracyjny.  Z racji 
tego że jest to uchwała, to ma moc wiążącą w stosunku do wszystkich spraw tego typu  na terenie 
całego kraju. Na skutek skargi gminy Zblewo na decyzję Ministra Finansów  odnośnie wątpliwości co 
do możliwości odliczenia podatku vat w sytuacji  kiedy, w tym przypadku chodziło o system kanalizacji 
i aparatury z tym związanej i jeżeli  zostanie ona przekazana do zakładu budżetowego gminy.  Były 
bardzo poważne wątpliwości co do tego, czy w takiej sytuacji można odzyskać vat od inwestycji i 
udało nam się przewalczyć uchwałę, zgodnie z treścią której taka możliwość jest już stwierdzona 
przez Naczelny Sąd Administracyjny. W konsekwencji nie ma już absolutnie żadnych wątpliwości, 
wszystkie inwestycje na przyszłość realizowane, będą miały ten skutek, że vat zostanie odliczony i 
również należy tutaj mocno podkreślić, że zostaną poddane analizie także wcześniejsze inwestycje 
gminy Zblewo tak, aby ustalić jakie są jeszcze ewentualne możliwości odzyskania vat od 
wcześniejszych inwestycji, pracownicy Urzędu Gminy dokonają wyliczeń kosztów i  odsetek z tym 
związanych.  Niemniej jednak zarówno od inwestycji komunalnych wodociągowych jak i co zostanie 
ustalone jeszcze w przyszłości od hali widowiskowo-sportowej, które zostaną przekazane jednostkom 
budżetowym gminy ten vat odzyskiwany będzie.  W konsekwencji do budżetu gminy trafi około 1 mln 
zł. Jest to jak najbardziej pozytywna informacja, batalia była bardzo długa i cieszę się, że udało się 
uzyskać korzystne rozstrzygnięcie. Należy podkreślić, że tak naprawdę gmina Zblewo była pierwszą 
gminą, która do tego  rozstrzygnięcia doprowadziła  i tak naprawdę korzyści będą  nie tylko nas, ale 
wszystkich gmin na terenie kraju.  
Radny p.S. Fojut powiedział, że wydaje mu się, że słowa podziękowania należą się byłemu 
mecenasowi p.Janikowskiemu, bo z tego co wiem to  w 2013r. takie pismo zostało złożone do Sądu o 
zwrot podatki Vat. Tak jak tutaj Pan mecenas powiedział  była to długa batalia, ale w końcu to jest dla 
wszystkich gmin  coś wartościowego.  
Wójt Gminy  potwierdził, że  jest to  oczywiście kontynuacja  i akurat sukces przypadł w tej kadencji, 
ale te słowa  pokornie przyjmuję. Jest to sukces  niesamowity, bo gmin na terenie naszego kraju jest 
2.478, a czeka nam ogromna inwestycja w Bytoni, rozwój infrastruktury wodno –kanalizacyjnej, a 
potem modernizacja oczyszczalni. Podatku do odliczenia jest 3.300.000zł. Gdyby tego sukcesu nie 
było to byśmy nie mogli sobie pozwolić na dalszą budowę kanalizacji.  Teraz jest taka możliwość i 
pójdziemy w tym kierunku, aby skanalizować całą gminę.  
Następnie Wójt Gminy poprosił p.A. Budakowskiego o przedstawienie spraw związanych z budową  
chodnika Zblewo – Pinczyn i wycinki  drzew  przy tej ulicy.   
p.A. Budakowski poinformował, że rozważane były  głównie dwa warianty przebiegu ścieżki pieszo-
rowerowej łączącej Pinczyn i Zblewo. Pierwszy wariant był to wariant, który biegł na styku z krawędzią 
jezdni, gdzie w kolizji z tym wariantem były drzewa, które miałby być przeznaczone do wycinki. Drugi 
wariant, który był rozpatrywany od samego początku jest to wariant przebiegu odcinkami tam gdzie 
występują drzewa poza drzewami i niektórymi momentami żeby wracał do krawędzi jezdni  tam, gdzie 
pozwala na to ukształtowanie terenu i brak jest drzew. Jeżeli chodzi o  kalkulację  tych dwóch 
wariantów to zdecydowanie  bardziej ekonomiczny był wariant, który jednak odsuwa się od krawędzi 
jezdni i częściowo pójdzie za drzewami przez tereny działek sąsiednich ponieważ zrobiono 
sondowanie wśród właścicieli tamtych gruntów i pytano się o deklarowaną cenę wykupu tych gruntów. 
Te ceny w związku z tym, że to  miało być na inwestycję  gminną nie były zbyt wysokie, a dużym 
kosztem przy realizacji zadania  przy krawędzi jezdni było to, że  Powiatowy Zarząd Dróg narzucił taki 
warunek, że przy realizacji chodnika wzdłuż krawędzi jezdni konieczne byłoby wykonanie kanalizacji 
deszczowej, która zbierałaby wody opadowe z jezdni, które płynęłyby w stronę krawężnika, ponieważ 
ścieżka rowerowa byłaby podniesiona. W związku z tym, albo zrobiono by kanalizację deszczową na 
zasadzie studni połączonych rurami   odprowadzającymi wodę do jakiegoś cieku, rowu bądź na 
zasadzie budowy studni wodnych. Koszt wybudowania tych kanalizacji zdecydowanie był wyższy od 
kosztów wykupu gruntu, które leżą przy wariancie budowy chodnika odsuniętego od jezdni. To było 
decydujące. Jeśli chodzi o wycinkę drzew, która tutaj była rozważana, to na spotkaniu z 
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przedstawicielami  Powiatowego Zarządu  Dróg  to Powiatowy Zarząd Dróg  wyraził swoją chęć, że 
przy okazji tej inwestycji oni  chcieliby  zrobić częściowo porządek z drzewami, bo niektóre drzewa  są 
bardzo blisko krawędzi jezdni,  są pochylone, nie są pionowe i te drzewa które do końca nie są 
bezpieczne,  które pochylają się nad tą ścieżką ściąć. Jeżeli chodzi o kwestię pozwolenia  na wycięcie 
drzew to o to pozwolenie występował Powiatowy Zarząd Dróg i  w kwestii wycięcia drzew jest to 
zupełnie inne postępowanie administracyjne od pozwolenia na budowę. Uzyskane pozwolenie na 
budowę nie jest jednoznaczne na wycięcie drzew. Na wycięcie drzew trzeba uzyskać odrębną  
decyzję. Tak przedstawia się sytuacja jeżeli chodzi o drzewa i przebieg trasy ścieżki pieszo-rowerowej 
Pinczyn – Zblewo. 
Radny p.J.Czubek zapytał, czy była zgoda  na wycinkę drzew? 
p.A.Budakowski odpowiedział, że z tego co wie zgoda na wycinkę drzew jest, ale nie została 
zrealizowana.  
Radny p.J.Czubek zapytał,  czy było uwzględnione też to, że drzewa które rosną blisko krawędzi   
tego chodnika i te drzewa rosną i część systemu korzeniowego będzie naruszała ten chodnik  w  
przyszłości i będą to kolejne etapy naprawy.  
p.A. Budakowski odpowiedział, że z tego co mi jest wiadome Powiatowy Zarząd Dróg uzyskał zgodę 
na wycięcie drzew,  nawet przystąpił do wycinki tych drzew, ale w związku ze zdecydowanym 
protestem mieszkańców, one już zostało okorowane i przygotowane do ścięcia i wtedy był ten 
zdecydowany protest przeciwko i żeby nie zaogniać konfliktów Powiatowy Zarząd Dróg odstąpił od 
wycięcia tych drzew  i te miejsca które zostały pozbawione kory zostały zabezpieczone odpowiednimi 
preparatami, aby nie chorowały. 
p.T.Boszka dopowiedział,  że  wycinkę drzew wstrzymał  Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska po 
zdobytej informacji, że tam nie ma chodnika, ponieważ w informacji Regionalnego Dyrektora Ochrony 
Środowiska drzewa przeszkadzały przy realizacji projektu jakim była budowa chodnika. Chodnik nie 
powstał a w papierach w Gdańsku już funkcjonowało przekonanie, że chodnik już jest budowany. 
p.A.Budakowski wyjaśnił, że tylko uczestniczył w sporządzaniu projektu tego chodnika i na etapie 
uzyskania pozwolenia na budowę.  
 
Ad.3  
Interpelacje i wnioski Radnych. 
Radny p.M.Reszka w imieniu mieszkańców przekazał na ręce Pana Wójta dwa podziękowania. 
Pierwsze za wybudowanie odcinka  chodnika  przy drodze Semlin – Kleszczewo  i bezpiecznego 
przejścia dla mieszkańców. Dodał, że ten chodnik powstał z uwagi na bezpieczeństwo mieszkańców i 
że mieszkańcy zwracają się z prośbą o dokończenie tego chodnika w przyszłym roku oraz, że o ten 
chodnik walczył od trzech kadencji j i jakoś nigdy nie doszło to do skutku. 
W drugim podziękowaniu mieszkańcy osiedla  dziękują za wybudowanie drogi i parkingów przez co 
poprawiło się bezpieczeństwo i estetyka osiedla.  
Radna p.S. Cherek podziękowała za dobro już poczynione i poinformowała, że dzięki przytomności 
p.Adama Gautier  zawdzięczamy to, że  Środowiskowy Dom Samopomocy Gminy odzyskał swoje 
pomieszczenia a Panie pozyskały środki na remont. Skoro  już mamy takie piękne osiedle w 
Kleszczewie to prośba, aby  przy Środowiskowym Domu wykonać plac, podjazd i zagospodarować 
teren wokół tego budynku. 
Następnie Pani Radna  zgłosiła kandydatów do nagrody Wójta Gminy: 
-  w dziedzinie społecznej rodziców  uczestników Domu Środowiskowego p.Andrzeja  Barcikowskiego 
i p.Edmunda Zalewskiego za wielką determinację  i pomoc w odzyskaniu  pomieszczeń dla ŚDS, 
- w dziedzinie sportowej dla p. Mirosława Urbana i p.Janusza Wołoszyna za wzorcowe utrzymanie 
obiektu i pracę z młodzieżą. 
Przewodniczący Rady Gminy w tym momencie przerwał wypowiedź Pani Radnej stwierdzając, że to 
nie są wnioski do Wójta, to są wnioski do kapituły i na to mamy czas. Pani jako Radna  ma prawo 
złożyć takie wnioski o przyznanie nagrody Wójta. Tutaj nie jest miejsce na wnioskowanie, a wniosek i 
tak musi być pisemny. 
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Radna p.S. Cherek kontynuując swoją wypowiedź zgłosiła kolejnych kandydatów do nagrody w 
dziedzinie społecznej dla  sołtysów: p.Piotra Kurowskiego i  p.Jana Szuby za  zaangażowanie w 
budowę lokalnych dróg.  
Na zakończenie swojej wypowiedzi życzyła wszystkim takich postaw społecznych, aby ich marzenia o 
drogach, placach stały się faktem tak jak u nas. Wniosek Radnej w załączeniu. 
Radny p.K. Surówka podziękował Wójtowi i  całej załodze  za piękną drogę do świetlicy. 
Radny p.M. Kubik zgłosił wniosek  wybudowanie przejścia dla pieszych na ul. Głównej  w Pinczynie 
( w sąsiedztwie ulicy Przytulnej) gdzie jest chodnik po drugiej stronie ulicy. 
Radny p.M.Miksza w imieniu mieszkańców  ul.,Gajowej  ( odnogi łączącej się z ul. Nowodworską) 
zapytał, jak wygląda szansa na podłączenie ich do kanalizacji zbiorczej i kiedy ewentualnie by to 
nastąpiło? W imieniu mieszkańców Pałubinka zgłosił wniosek o wybudowanie tam placu zabaw,  za 
szkołą  jest plac gminny i byłaby szansa realizacji tej inwestycji. 
Radny p.J.Czubek poinformował, że wczoraj wieczorem przyszło do niego kilku mieszkańców 
Borzechowa z zapytaniem, że mam  dzisiaj się spytać  na tej radzie  Pana Wójta o realizację 
powiedzmy takich obietnic.  Prosiłbym, żeby to złożył Pan Wójt na moje ręce na piśmie, zapytanie : 
 - kiedy będzie  za kadencji Pana Wójta i tej Rady, czy powstanie świetlica w Borzechowie, w jakich 
wymiarach, jakiej wielkości ? 
-  czy zostanie zrobiony chodnik obiecany w kierunku ul. Szkolnej ? 
-  w sprawie kanalizacji, jakie są szanse kanalizacji w miejscowości Borzechowo?  
Wójt Gminy poinformował,  że nie bez kozery organizuje spotkania z mieszkańcami jeśli dotyczą 
jakiejś inwestycji. To miało miejsce odnoście ul. Szkolnej(  pani  sołtys wsi Borzechowo potwierdziła, 
że było takie spotkanie ) i w szczególe wyjaśniłem  co jest grane. Był aplauz wszystkich mieszkańców  
i się na to zgodzili. Pani sołtys potwierdza. O świetlicy także mówiłem, że chcę się spotkać, w 
wariancie optymalnym ją przyjąć. Teraz  mnie się każe przyjmować to na piśmie bo jest brak zaufania  
do mojej osoby, a tak to należy rozumieć. Ja mogę to jak najbardziej napisać, ale to zawsze przez 
kogoś idzie, takie są  zasady. Odnośnie ul. Szkolnej to będzie spotkanie z Powiatem i o tym też 
mówiłem, bo my powierzamy  majątek rzeczowy na rzecz Powiatu i będzie spotkanie w przyszłym 
tygodniu. Także o tym mówiłem na komisjach.  Będzie spotkanie z Panem Starostą i Wicestarostą i ta 
kwestia będzie wyjaśniona.  Ja widzę tu brak zaufania. Będzie oczywiście wariant optymalny dla 
mieszkańców  i zapytamy wszystkich mieszkańców jaki wariant oczekują, natomiast polityki tutaj 
stosować nie będę.   
Odnośnie Środowiskowego Domu to wielki ukłon należy się p.Ani Wojak, bo inicjatywa jest ogromna. 
Pani Ania Wojak  chciała aby tę wizualizację i to wszystko zrobić, ale ja zrobiłem pewne bariery. 
Mówiłem tak, że możemy  zrobić parking, trylinkę, ale chcę żeby zrobić tam ładnie niedużym kosztem, 
wyłożyć asfaltem, posadzić zieleń, żeby ładnie Dom Środowiskowy wyglądał. Wtedy p.Ania zgodziła 
się, że będzie to robione w przyszłym roku, bo była tego inicjatorką.  Zrobimy to w sposób odpowiedni, 
jak to Pani Stasia zaakcentowała. Na ul. Nowodworską zrobimy kosztorys bo tam jest najgorsza 
droga. Teraz trzeba stan nawierzchni poprawić. 
Radny p.M.Miksza zapytał odnośnie skanalizowania  tego odcinka drogi. 
Wójt Gminy odpowiedział, że projekt kanalizacji jest w trakcie realizacji, a Pałubinek ma być ujęty w 
projekcie. Wójt Gminy również podziękował za podziękowania i dodał, że robił to dla mieszkańców bo 
taka jest polityka i przesłanie, Wójt jest apolityczny, przesłaniem jest praca dla wszystkich 
mieszkańców.    
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przestawienie składu osobowego kapituły. 
Pan Sekretarz poinformował, że w skład kapituły  nominującej do nagrody Wójta wchodzą : 

1) Daniel Szpręga – Sekretarz Gminy 
2) Leszek Burczyk – Przewodniczący Rady Gminy 
3) Ryszard Konewka – Przewodniczący Rady Gospodarczej 
4) Henryk Świadek – specjalista ds. doradztwa rolniczego, 
5) Ewa Ossowska – koordynator ds. sportu 

Radna p.W.Mindykowska  zapytała, czy kanalizacja na ul. Suche Bagno jest uwzględniona w  
wydatkach w przyszłym roku? Następnie podziękowała Panu Wójtowi za wykonanie oświetlenia 
dodając, iż ma nadzieję że te lampy zabłysną . 
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Wójt Gminy poinformował, że lamy zabłysną do Świąt Bożego Narodzenia, p.Jaszul się zobowiązał do 
tego, że załatwi aby  one świeciły, a my mieliśmy postawić.  
p.Sekretarz odnośnie kanalizacji poinformował, że została powołana komisja, która miała pierwsze 
spotkanie, następne spotkanie jest planowane około 15 grudnia. Pan kierownik Zakładu Komunalnego 
ma przygotować  zestawienie, które będzie składało się z wniosków, które wpłynęły dotychczas. 
Przewodniczący Rady  Gminy poinformował, że na osiedlu Księdza Krefta  nie było żadnych lamp a 
teraz jest jedna i wiecie jaki to  jest sukces, jak ona świeci ? Dodał, że ma wniosek, który wpłynął do 
Rady  Gminy wczoraj od rolnika Ryszarda Koprowskiego dotyczący złej przejezdności drogi do jego 
gospodarstwa, jest to droga publiczna,  ul.Jezierska.   
Przewodniczący Rady  Gminy następnie odczytał ten wniosek. Wniosek w załączeniu do niniejszego 
protokołu.  
Wójt Gminy poinformował, że w tej sprawie była od razu reakcja wójta, ja wziąłem tą inwestycję na ul. 
Jezierskiej tylko pod kątem dostawców mleka, p.Koprowskiego i p.Rucińskiego.  150m płyt yumbo 
zostało położonych. Byliśmy na tej drodze i faktem jest, że są tam dziury. W tej chwili ta droga jest 
zrealizowana. Jak tam byłem wczoraj u.p.Koprowskiego. Zadzwoniłem również do  kierownika, który 
się tym zajmuje i zobligował się do tego, że będzie odbierał to  mleko, jeśli droga będzie w miarę 
zabezpieczona. Ja powiedziałem p.Koprowskiemu, że tę  drogę  będziemy zabezpieczać i będzie 
osoba wytypowana, która się będzie tym zajmowała i   będzie miała  w tym zakresie priorytet. Sytuacja 
rolników jest trudna, 80 groszy za litr mleka to  jest katastrofa. Uważam, że jak najbardziej trzeba 
pomóc i wesprzeć, jest porozumienie, jest  współpraca i mam nadzieję, że ona się utrzyma. Ona 
została zainicjowana wczoraj, osobiście  się zaangażowałem, wcześniej zaangażowali się pracownicy.  
Radny p.S. Fojut poinformował, że z nim również rozmawiał p.Koprowski i o tych drogach mówił, ale 
mówił o czymś innym, że przez jego pole przebiega jakieś odwodnienie,  przebiegają drenarki i to 
jeszcze było za kierownika śp.Borowskiego, że tam przyjechała firma i rozkopała mu tę studzienkę i 
twierdzi, że te rury są w 80% zatkane. Więc On bardzo prosi o jakąś interwencję, bo  jeśli będą duże 
opady, a ta ściąga wody z Jezierc z tych pól i żeby  się gmina może tym zajęła. 
Wójt Gminy poinformował,  że jak najbardziej, jest obecny kierownik Zakładu Komunalnego i niech 
rozpozna tę sytuację. 
p.J.Mańsk poinformował, że mniej  więcej  się orientuje jakie prace zostały tam rozpoczęte, część 
rurociągu jest niedrożnego i  jest tam sprawa nieuregulowana. 
p.R.Gollus dodała, że jest  to rzeczywiście rurociąg, który odprowadza wszystkie wody z miejscowości 
Jezierce, aż do rzeki Piesienicy poprzez miejscowość Pinczyn. Sytuacja jest taka, że on 
prawdopodobnie był budowany w latach sześćdziesiątych, jest z rur cementowych, średnica tych rur 
jest około 600 i jest sytuacja taka, że te rury już są zniszczone. Natomiast to urządzenie jest 
urządzeniem melioracyjnym szczegółowym i zgodnie z obowiązującym prawem wodnym to  
urządzenie które przebiega przez kolejne grunty należy do kolejnych  rolników, żeby konserwować i 
utrzymywać. Kilkakrotnie już gmina interweniowała w zakresie udrożnienia tego rurociągu, bo na jakiś 
tam odcinkach się zarywał i wody spływały.  Zdajemy sobie sprawę z tego, że poszczególni rolnicy, a 
zwłaszcza p.Koprowski, on nie odnosi korzyści co do przebiegu tego rurociągu, bo   praktycznie jeśli 
on się zapcha to są zalani rolnicy, którzy są w Jeziercach. Jedyna sytuacja, zresztą to  jest ujęte też w 
informacji o gospodarce wodnej na terenie naszej gminy, którą dzisiaj będziecie Państwo oceniać, jest 
to żeby takie ciągi, tam są wymienione te ciągi, między innymi ten ciąg drenażowy zostały przejęte 
przez Skarb Państwa  i zostały  sporządzone operaty wodno- prawne, które będą nakładały   
odpowiednie obowiązki poszczególnych właścicieli. Ci właściciele będą płacić, tak jak kiedyś w 
spółkach wodnych to się odbywało i to jest jedyne rozwiązanie, ponieważ inwestycje, żeby ten 
rurociąg odtworzyć  będą bardzo kosztowne, prawdopodobnie będzie kosztowała kilkaset tysięcy 
złotych, żeby ją w tej chwili wykonać. Ani gminy na to nie stać, Starostwa  Powiatowe  jako organ 
nadzorujący od tego umywają ręce, Marszałek również, bo mówi, że to są urządzenia szczegółowe, a 
nie podstawowe więc  nie ma na to  środków. Jedna możliwość to jest albo  sporządzenie przez 
Starostwo na dzień dzisiejszy   operatu wodno –prawnego i  nałożenie obowiązków na 
poszczególnych korzystających z tego urządzenia, względnie powołanie spółki wodnej i wykonanie od 
nowa tego całego rurociągu. 
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Ad.4 
Ocena działań w zakresie ładu przestrzennego, gospodarki gruntami, ochrony środowiska i 
gospodarki wodnej. 
Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za pozytywną oceną działań w zakresie ładu przestrzennego, gospodarki gruntami, ochrony 
środowiska i gospodarki wodnej głosowali wszyscy Radni.  
 
Ad.5 
Ocena funkcjonowania lokalnego transportu zbiorowego. 
Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. Stanowi 
ono załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że mieszkańcy mocno  skarżą się  na możliwości 
przemieszczania się na terenie gminy Zblewo, między miastem powiatowym a gminą.  
Pan Sekretarz wyjaśnił, że po spotkaniach wiejskich była  taka inicjatywa, aby spróbować rozmawiać z 
przewoźnikami na temat dowozu mieszkańców chociażby do Zblewa. Wówczas kontaktowałem się  z 
właścicielem firmy Owsiak, po tygodniu czasu na zastanowienie się padła odpowiedź  negatywna. Nie 
był zainteresowany, aby świadczyć tego typu usługi. Odnośnie  transportu zbiorowego to od stycznia 
2017r. zmienia się ustawa w tej kwestii i powiat przejmuje zadania gmin na terenie powiatu, które nie  
uchwalą samodzielnie planu transportu zbiorowego. W powiecie starogardzkim tylko jedna gmina taki 
plan opracowuje, jest to gmina Kaliska, nie jest to obligatoryjne.  Na tę chwilę słyszymy głosy 
sprzeciwu operatorów  transportu zbiorowego tych mniejszych, poza PKS.  To powiat będzie 
odpowiedzialny za transport zbiorowy i będzie wybierał sobie operatora i będzie zlecał usługi 
dotyczące  transportu na terenie powiatu. Mniejsi operatorzy się sprzeciwiają bo jak powiat wybierze 
PKS do obsługi to oni będą na straconej pozycji, bo PKS będzie dostawał zniżki  które przysługują np. 
studentom.  
Za przyjęciem oceny funkcjonowania lokalnego transportu zbiorowego głosowali wszyscy Radni. 
 
Ad.6 
Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę nr XIV/67/2015 Rady Gminy Zblewo z dnia 28.10.2015r. w 
sprawie podatków i opłat lokalnych w Gminie Zblewo w 2016r.  
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że 3 listopada weszła w życie nowa ustawa o rewitalizacji, która jednocześnie 
wprowadziła zmiany w ustawie o podatkach i opłatach lokalnych w ten sposób, że został  
wprowadzony dodatkowy  podatek od gruntów niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji i 
konieczne jest podjęcie takiej uchwały. Na terenie naszej gminy nie ma na razie gruntów objętych 
rewitalizacją, ale stawka musi być uchwalona.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekty uchwały. 
Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 
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Uchwała Nr XVI/82/2015 zmieniająca Uchwałę nr XIV/67/2015 Rady Gminy Zblewo z dnia 
28.10.2015r. w sprawie podatków i opłat lokalnych w Gminie Zblewo w 2016r. w załączeniu do 
niniejszego protokołu.  
 
Ad.7  
Podjęcie uchwały w sprawie powołania  komisji do opracowania analizy skutków związanych z 
ewentualnym  wyjściem Gminy Zblewo ze Związku Gmin „Wierzyca”  lub dalszym pozostaniem w tym 
związku. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że na poprzedniej sesji zwyczajnej podjęliśmy uchwałę, 
która daje Radzie delegację do powołania składu osobowego komisji, która ma się zająć 
zaopiniowaniem stanu, czy gmina Zblewo zostaje w związku, czy wychodzi ze związku. Ta uchwała 
przez nas podjęta wynikała z tego,  że po podwyżce, którą wprowadzono od 1 października z 2015r. 
wielu mieszkańców czuje się mocno dotkniętych, szczególnie w sytuacji kiedy nastąpiła zmiana 
systemu  naliczania tych opłat i mieszkańcy wychodzili z inicjatywami że nie będą płacić, nie przyjmują 
podwyżki do wiadomości. W związku z tym  Rada podjęła taką uchwałę o powołaniu komisji, a dzisiaj 
przyszedł czas, żeby ten skład osobowy komisji powołać.  
Wójt Gminy dodał, że ta komisja  ma dokonać szczegółowej diagnozy czy zostajemy, czy wychodzimy  
i zaproponował, aby w skład komisji weszli: Pan Sekretarz Daniel Szpręga, adwokat p.Adam  Gautier, 
pracownik Urzędu p.Bogusław Męczykowski, Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk, Radny 
p.Marian Reszka,  Radny p.J. Schűtzmann, Radny p.K.Niemczyk. Dodał, że wie o tym, że Pan 
Przewodniczący ma też jedną propozycję, bo wniosek wpłynął do Pana Przewodniczącego i Rady.  
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że do Rady wpłynął wniosek mieszkańca p. Tomasza 
Boszka, który zgłosił swoją kandydaturę na członka tejże komisji, a następnie odczytał  ten wniosek. 
Wniosek w załączeniu do niniejszego protokołu.   
Radny p.K. Surówka zapytał p.T.Boszka, co nim kieruje aby wstąpić do tej komisji? 
p.T.Boszka  dziękując za pytanie odpowiedział, że kieruje  nim przede wszystkim troska o nasz 
lokalny samorząd. Interesowałem się tematem odnośnie prowadzania tej ustawy w życie na terenie 
naszej gminy od samego początku. Nadal jestem w tych wszystkich aspektach na bieżąco, udzielam 
się  we wszelkiego rodzaju szkoleniach na ten temat, prowadzonych między innymi przez szwedzkie 
firmy związane z gospodarką odpadami. Wydaje mi się, że mam wiedzę, która by pozwoliła później 
Radzie podjąć odpowiednią decyzję, po sporządzeniu tego raportu. 
Radny p.K.Niemczyk poinformował, że jego zdaniem komisja powinna być złożona z pięciu członków 
z rady wybranych.  Wszystkie komisje według statutu muszą być powołane z rady, komisje  stale i 
problemowe. Uważam, że pomysł Pana Wójta na dodanie osób, które nam pomogą, jeśli chodzi o 
komisje, czyli  Pana prawnika, czy pracownika z Urzędu Gminy jest dobrym pomysłem, aczkolwiek 
komisja opiniuje wyjście, nie wyjście z tego. Nowo powołana komisja powinna być 5- cio osobowa, 
aczkolwiek uważam że ta komisja  powinna być złożona  z radnych. Komisja obraduje też w 
konsultacji z mieszkańcami i na spotkaniu komisji  ja bym chciał, aby mieszkańcy byli  też zapraszani, 
bądź ewentualnie spotkania tej komisji mogłyby się odbywać w salkach wiejskich.  Wszystkie osoby 
zainteresowane też byłby proszone. Tak samo na prośbę Wójta mogą być ściągane inne osoby w celu 
złożenia wyjaśnień, czy prośby o dostarczenie dokumentów. 
Radna p.S.Cherek stwierdziła, iż zrozumiała  z wypowiedzi p.T.Boszka, że jest osobą zainteresowaną, 
jest osobą  przygotowaną merytorycznie, interesuje się sprawą, wielokrotnie na posiedzeniach Rady 
zwracał  uwagę na pewne problemy zachodzące na wysypisku. Sądzę,  że jest na bieżąco tak jak 
twierdzi i wydaje mi się, że wiedza, którą posiada p.Tomasz może służyć komisji w podejmowaniu 
decyzji  konkretnej. Ja uważam za pozytywną opinię  to, aby w komisji były osoby ze środowiska, a nie 
tylko  z rady, czy pracowników gminy.  
Radny p.K.Niemczyk dodał, że jeśli chodzi o same spotkania z mieszkańcami i osobami, które będą 
chciały  pomóc to jak najbardziej, ale  skład komisji musi być wybrany spośród radnych . 
 
W celu wyjaśnienia sprawy pod względem prawnym Przewodniczący Rady  ogłosił przerwę w 
obradach. Przerwa  trwała od godz. 15.07 do godz. 15.17 
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Po wznowieniu obrad  Radca prawny p.A.Gautier wyjaśnił, że jeżeli  Rada Gminy  powołuje komisje to 
zgodnie z art.21 ustawy o samorządzie gminnym  może powołać  wyłącznie spośród swoich radnych. 
Oczywiście może zasięgać informacji od innych osób.   
Radna p.S.Cherek stwierdziła, że jeżeli Rada Gminy to są  taki wymogi,  ale w gminie pracują komisje 
które powołuje  Pan Wójt  i czy jest taka możliwość Panie  Wójcie, aby Pan rozważył możliwość 
powołania przez Wójta Gminy  komisji do spraw związanych z „Wierzycą”? 
Adwokat A.Gautier wyjaśnił, że takim rozwiązaniem, które zadowoli wszystkich będzie  powołane 
komisji spośród Radnych i ewentualne wskazanie osób, które występowałyby w komisji w charakterze 
ekspertów.  
p.T.Boszka poinformował, że skierował swój  wniosek do Pana Przewodniczącego, uzyskał w tracie 
rozmowy  pozytywną opinię na temat tego wniosku więc Pan Przewodniczący dlatego poddał to pod 
rozpatrzenie Rady  i zapytał Pana Wójta, czy jest przeciw jego  kandydaturze,  czy za?  
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że odpowiedź na to pytanie przesuńmy na koniec sesji. My 
tutaj nie rozpatrujemy kto jest za, tylko trzymamy się ściśle litery prawa i  członkami tej komisji mogą 
być wybrani Radni. Komisja może poprosić ekspertów, osoby desygnowane z różnych instytucji i być 
może Pańską  osobę poprosi. To co Pan mecenas powiedział to zadowoli tych, którzy aspirują do 
pracy w takowej komisji. Ustawa o samorządzie  nie pozwala jako członków komisji wprowadzić osoby 
spoza Rady.  
Następnie Przewodniczący Rada Gminy wyjaśnił, że najpierw Rada  musi  ustalić z ilu osób ma się 
składać ta komisja. 
Radny p.K.Niemczyk zaproponował 5 osób. 
Za tym, aby ta komisja była 5-cio osobowa głosowało 14 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu. 
Przystąpiono do zgłaszania kandydatur do komisji. 
Zgłoszono kandydaturę Radnego Mariana Reszki, który nie wyraził zgody na pracę w komisji. 
Zgłoszono kandydaturę Radnego Rafała Skrzypczaka, który nie wyraził zgody na pracę w komisji. 
Zgłoszono kandydaturę Radnego Kamila Niemczyka, który nie wyraził zgody na pracę w komisji.  
Zgłoszono kandydaturę Radnego Leszka Burczyka, który wyraził zgodę na pracę w komisji. 
Zgłoszono kandydaturę Radnego Macieja Kubika, który wyraził zgodę na pracę w komisji, 
Zgłoszono kandydaturę Radnego Stanisława Fojut który nie wyraził zgody na pracę w komisji. 
Zgłoszono kandydaturę Radnego Krzysztofa Surówki, który wyraził zgodę na pracę w  komisji. 
Zgłoszono kandydaturę Radnego Marcina Jankowskiego, który  wyraził zgodę na pracę w komisji. 
Zgłoszono kandydaturę Radnego Janusza Schűtzmanna, który nie wyraził zgody na pracę w komisji. 
Zgłoszono kandydaturę Radnej Stanisławy Cherek, która wyraziła zgodę na pracę w komisji. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu. 
Uchwała Nr XVI/83/2015 w sprawie powołania  komisji do opracowania analizy skutków związanych z 
ewentualnym  wyjściem Gminy Zblewo ze Związku Gmin „Wierzyca”  lub dalszym pozostaniem w tym 
związku w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015-2027. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 Radnych, przeciw głosował 1 Radny i 2 Radnych wstrzymało się 
od głosu. 
Uchwała Nr XVI/84/2015 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015-2027 w 
załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.8 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Starogardzkiego w roku 2015.   
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Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut. Dodał, że pozytywna opinia Komisji nie była 
jednogłośna.   
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek.  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radny p.J. Czubek poinformował,  że było trochę głośne omawianie tej uchwały  bo dajemy teraz 
prezent, taka jest prawda. Praktycznie na każdej komisji były takie opinie, że my teraz dajemy prezent. 
Myślę, że na przyszłość, ja rozumiem tutaj pewne rzeczy, ale powinniśmy chyba najpierw negocjować, 
a później dawać prezenty. Nie wiem, czy ktoś nam da z tego powodu później prezent z Powiatu?  
Radny p.K.Surówka  stwierdził, że tak  nie uważa jak jego przedmówca, że prezenty owszem bo 
chcąc cokolwiek wyciągnąć, czy uzyskać to trzeba wpierw dać. To  nie jest tak, że idziemy, chcemy i 
mamy, dostajemy. Niestety musimy rozważyć pewne sytuacji, bo to że żeście podjęli słuszną decyzję 
to żeście podjęli, a to że starcia były w grupie to  jest już wasz problem  tutaj i myślę, że kolega nie 
powinien w ogóle tego wyciągać.  
Radny p.J. Czubek dodał, że nie ma  wasz, nasz tylko dla mnie jest coś takiego, że jeżeli się powie za 
dużo, to robimy coś ze swoich kosztów  gminy bo praktycznie musimy, przetarg  i dajemy to w formie 
przetargu.  Czy nam Powiat coś pomógł Panie Wójcie?  
Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że szarego mieszkańca nie interesuje  kto, co?  On się nie 
zastanawia czyja jest droga, czyj jest chodnik. On po prostu chce mieć komfortowy w miarę chodnik, 
chce mieć dojazd, chce mieć lampy, chce w normalnych warunkach funkcjonować i  żyć. Natomiast 
rolą organu wykonawczego, czyli Wójta wspartego siłami Pani Skarbnik, rolą naszą jest decydować, 
czy mamy  pieniądze na wykonanie tych inwestycji oczekiwanych przez mieszkańców, jak mamy to 
zrealizować. Wiem, że wczoraj Wójt miał się spotkać ze starostą  i podjąć rozmowy, bo starostwo na 
pewno nie powinno umywać rąk od partycypacji tego przedsięwzięcia.  Mamy  kilkoro radnych 
powiatowych, mamy członka zarządu powiatu i należy te osoby wykorzystać do lobbowania na rzecz  
wspólnych inwestycji w gminie Zblewo.  
Wójt Gminy poinformował, że ma obawy żeby  Starostwo nie było zbyt pokrzywdzone tym co nam da i 
tutaj się bardziej obawiam, niż że my stracimy. Chodnik w Kleszczewie, który jest realizowany to 
kostka była przekazana przez powiat. Tyle inwestycji, które powiat robi na terenie naszej gminy 
odnośnie dróg powiatowych to w żadnej gminie nie było robione. Będzie  w przyszłym tygodniu 
spotkanie ze Starostą p.Leszkiem Burczykiem, z wicestarostą Kazimierzem  Chyłą,  zapraszam z 
Rady  Gminy, z Rady   Powiatu. W Pinczynie nigdy byśmy się chodników nie doczekali .  Jeżeli w coś 
się zaangażujemy to Powiat nas nie zostawi. Ja rozmawiałem z p.Kazimierzem Chyłą i jest tutaj chęć 
współpracy i zawsze była. W poprzednich kadencjach  była kostka i to wyniosło 10% kosztów, a my 
chcemy  mówić tutaj publicznie. Ja spotkałem się między czasie  z  p.Kazimierzem Chyłą, wcześniej 
rozmawiałam z p.Leszkiem Burczykiem i taka  współpraca  jest. Pan Leszek Burczyk – 
Przewodniczący Rady wie, że takie spotkanie mało być. To spotkanie odbyło się wczoraj. W 
przyszłym tygodniu będzie spotkanie, zapraszam p.Janusza Czubka, p..Stanisława Fojuta, wszystkich 
zainteresowanych do uczestnictwa w tym spotkaniu. Chcemy dać ul. Szkolną, o której Pan Radny 
Janusz Czubek mówił, żeby można ją  wrzucić  do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
zaprojektuj i wybuduj.   Cały czas o tym mówimy bo tamten poprzedni projekt jest do wyrzucenia do 
kosza bo po tylu latach i nikt o tym nie wiedział.  Trzeba to robić od początku i musi być porozumienie 
ze Starostwem. Wstępne rozmowy już były i p.Kazimierz Chyła wyraził zgodę na przekazanie, że 
prawdopodobnie w to wchodzimy poprzez Powiat. Będzie to inwestycja za ponad 1 mln zł. Ja chcę to 
jednym cięciem zrealizować.   W ramach wsparcia, współpracy z Powiatem będzie to spotkanie  na 
które zapraszam Pana Przewodniczącego i wszystkich Radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że  jest zwolennikiem tego, że zawsze trzeba rozmawiać. 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 Radnych i 2 Radnych wstrzymało się od głosu. 
Uchwała Nr XVI/85/2015 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Starogardzkiego w roku 
2015 w załączeniu do niniejszego protokołu. 
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Ad.9 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Starogardzkiego w roku 2016.   
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 Radnych i 3  Radnych wstrzymało się od głosu. 
Uchwała Nr XVI/86/2015 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Starogardzkiego w roku 
2016 w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.10 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Pomorskiego  w roku 
2016. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał Pana Sekretarza odnośnie wniosku na ul.Gajową? 
Pan Sekretarz poinformował, że w dniu 30 listopada ukazała się lista na temat   dróg lokalnych. 
Niestety nie udało nam się dostać dofinansowania. Na 42 punkty możliwe do uzyskania dostaliśmy  
13,2 punktów,  dlatego, że w tym roku po raz pierwszy  wyszły szczegółowe wytyczne dotyczące 
między innymi spraw technicznych, można dostać po 3 punkty. Polega to na tym między innymi, że 
droga powinna być odpowiedniej szerokości, chodnik powinien być odsunięty od krawędzi 
przedzielony pasem zieleni. Tutaj mamy same zera, nie ma ścieżki rowerowej  i generalnie na tym 
mogliśmy polec. Przypuszczaliśmy, że taka będzie punktacja. W projekcie na budowę nie ma 
przebudowy skrzyżowania, a za to można by było dostać dodatkowych 6 punktów. Liczyliśmy, że 
gdybyśmy  to nawet realizowali to bylibyśmy i tak w drugiej dziesiątce. 
Wójt Gminy  dodał, że w szczegóły wchodzić nie może, natomiast te 13 punktów to mieliśmy 
wcześniej wyliczone. To nic nie dało, że były te drony i inne rzeczy. My się tak bardzo tym do końca 
nie przejmujemy  z tej racji, że  uderzymy ze zdwojoną siłą w Program Rozwoju  Obszarów Wiejskich i 
chcemy też włączyć ul.Semlińską.  To skrzyżowanie, które jest za 6 punktów i inne takie sprawy to 
pójdziemy pod tym kątem i będziemy realizować to dzieło. Ja jestem pełen optymizmu, bo nigdy nie 
otrzymaliśmy schetynówki, natomiast w PROW byliśmy bardzo często. Jak połączymy te dwie ulice, 
które będą realizowane oddzielnie to myślę, że nam się uda. Jesteśmy niemile zaskoczeni oceną  
weryfikacyjną i przyznaniem niskiej ilości punktów, bo tak naprawdę to co mieliśmy przygotowane i 
wsparcie przedsiębiorców nic nie zadziałało.  Będziemy dalej działali w tej kwestii odnośnie PROW. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 Radnych i 3 Radnych wstrzymało się od głosu. 
Uchwała Nr XVI/87/2015 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Pomorskiego w 
roku 2016 w załączeniu do  niniejszego protokołu. 
 
Ad.11 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r.  
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
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Pani Skarbnik poinformowała, że zmiany dotyczą tylko poprzesuwania między wydatkami, a nowy 
wydatek to zakup kontenera mieszkalnego w kwocie 40.000zł i 34.000zł na drogi pozbierane z 
budżetu.   
Radny p.R.Rambowski zapytał Pana Wójta, czy wczoraj rozmawiał z p.Bara? 
Wójt  Gminy przeprosił ale to mu uciekło. Dodał, że jest to temat bardzo drażliwy  i trzeba to w trybie 
jak najszybszym zrealizować. Zobligowany jestem do tego i jutro będę rozmawiał z p. Bara. 
Radny p.R.Rambowski przypomniał, że na komisji była rozmowa odnośnie zakupu przyczepy 
holenderskiej, która jest o połowę tańsza. 
Wójt Gminy stwierdził, że należałoby to rozważyć, bo nie wie jak ona jest docieplona. 
Radny p.J. Schűtzmann poinformował,  że nie jest specjalistą, ale zna ją z dotyku  i ma o wiele lepsze 
wyposażenie jak ta typowo polska.  
Wójt  Gminy dodał, że jeszcze przed zakupem  zorientujemy się odnośnie tej przyczepy. 
p.R.Gollus  poinformowała że  to żeby przeznaczyć pieniądze, nie ważne czy na zakup przyczepy czy 
kontenera, to powinniście Państwo Radni podjąć, natomiast tutaj Wójt będzie na pewno gospodarnie 
podchodził do tematu  i jeżeli nie wyda wszystkich pieniędzy to one zostaną przeznaczone na co 
innego.  
Radny p.R.Rambowski zauważył, że najpierw trzeba z  tą Panią podpisać umowę, a dopiero 
podejmować uchwałę, bo jak się nie zgodzi? 
p.R.Gollus dodała, że Pan Wójt mówił, że podjedzie do p.Bara i myśli że to wszystko zostanie 
załatwione. 
Przewodniczący Rady Gminy potwierdził, że koniecznie Pan Wójt musi podjechać i delikatnie to 
zrobić, bo kontener czy przyczepą stałaby na gruncie nie gminy Zblewo i musi być porozumienie 
między gminą Zblewo, a osobą na gruncie którym stoi. 
Wójt Gminy zobowiązał się, że jutro podjedzie do Pani w towarzystwie Pana mecenasa.  
Radny p.M.Jankowski stwierdził, że nawet pomimo tego,  gdy p.Bara nie wyrazi zgody, dobrze byłoby 
aby gmina posiadała przyczepę czy kontener  na wypadek np. pożaru.  
Radna p.S. Cherek zauważyła, że nawet gdyby ta Pani upierała się nadal, że nie chce opuścić 
miejsca w którym się znajduje, to nabycie przyczepy, czy kontenera jest jak najbardziej zasadne.  Ten 
budynek jest w takim stanie, że on może przestać istnieć i tą Panią trzeba będzie gdzieś ulokować. To  
leży po stronie gminy zabezpieczenie mieszkańca i dobytku w czasie zagrożenia.    
Radny p.R.Skrzypczak poinformował,  że w bardzo dobrych kontaktach z ta Panią jest p.Gilla i można 
to wykorzystać  aby pomogła przekonać tą Panią.  
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XVI/88/2015 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r. w załączeniu do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad.12 
Podjęcie uchwały  w sprawie określenia wzorów formularzy: „Informacji w sprawie podatku od 
nieruchomości”, „ Informacji w sprawie podatku rolnego”, „Informacji w sprawie podatku leśnego”, oraz 
„Deklaracji  na podatek od nieruchomości”, „Deklaracji na podatek rolny”, „Deklaracji na podatek 
leśny” . 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XVI/89/2015   w sprawie określenia wzorów formularzy: „Informacji w sprawie podatku od 
nieruchomości”, „ Informacji w sprawie podatku rolnego”, „Informacji w sprawie podatku leśnego”, oraz 
„Deklaracji  na podatek od nieruchomości”, „Deklaracji na podatek rolny”, „Deklaracji na podatek 
leśny” w załączeniu do niniejszego protokołu. 
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Ad.14 
Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych zostały udzielone zaraz po ich zgłoszeniu. 
Ponadto Wójt  Gminy odnośnie wniosku p. T.Boszka poinformował, że tak jak to było wcześniej 
ustalone członkowie  komisji decydują o tym kogo wskażą w formie doraźnej do pracy w tej komisji. Ja 
osobiście jeśli mieszkaniec gminy Zblewo jest zaangażowany i chce wspierać, to ja nie widzę żadnych 
przeciwskazań, aby uczestniczył. Kto chce  wspierać i chce się angażować to proszę bardzo. 
 
Ad.15 
Wolne wnioski i zakończenie. 
Radny p.K.Niemczyk zgłosił wniosek, który zgłaszał wczoraj na Komisji,  o wycięcie krzaków przy  
ul.Mostowej, które zasłaniają widoczność osobom wyjeżdżającym na drogę powiatową oraz o obcięcie 
gałęzi zwisających z drzew rosnących przy drodze Zblewo – Pinczyn.  
p.B.Męczykowski poinformował, że dzisiaj była komisja dotycząca wycinki drzew przy drogach 
powiatowych i ten problem, który został wczoraj zgłoszony na komisji został przekazany i Zarząd Dróg 
Powiatowych przyjął to do realizacji.   
Radny p.J.Czubek poinformował, że przedwczoraj na Komisji Oświaty mówiliśmy o tym, że mam być 
też w tej Komisji, a nic o tym nie wiedziałem. 
p.B.Męczykowski wyjaśnił, że spotkała się ta komisja, która była powołana zarządzeniem przedtem, 
teraz wniosek został zgłoszony i trzeba uzupełnić zarządzenie. 
Pan Sekretarz odnośnie ul. Gajowej poinformował  że gmina Zblewo na 63 gminy jest na 54 miejscu z 
liczbą punktów 13,2, ale gmina Zblewo w sprawach  technicznych ( chodnik, ścieżka rowerowa)  
uzyskała 3 punkty, ale w sprawach gospodarczych (terenów inwestycyjnych, wkładu własnego) 
otrzymała  10, 20 punktów, natomiast gmina Debrzno, która jest na pierwszym miejscu uzyskała w 
sprawach technicznych 17 punktów, a w kryteriach pozostałych 9,40, czyli uzyskała w kryteriach poza 
technicznymi mniej niż nasza ul. Gajowa, czyli tam gdzie staraliśmy się o wkład własny,  firmy Dekpol, 
Nadleśnictwa, czy podanie terenów inwestycyjnych i nagrany film to z gminą która jest na pierwszym 
miejscu wygraliśmy. Ale niestety mamy takie możliwości projektowania w tym miejscu i nic nie 
możemy zmienić, jest  bardzo wąsko, nie ma  możliwości odsunięcia chodnika i wejścia w teren 
prywatny, nie ma możliwości poszerzenia pasa drogi.  
Radna p.S. Cherek  poinformowała, że rysują się inne możliwości, będziemy to rozpatrywać łącznie z 
ul.Semlińska i może się uda. 
p.R.Gumiński – sołtys wsi Miradowo podziękował Panu Wójtowi za te metry asfaltu w Miradowie i 
poprosił o więcej. Również zgłosił wniosek, aby zdjąć przystanek z drogi 22 i przenieść go do wioski 
oraz wykonanie z krajówki lewo i prawo skrętów. 
p.T,Boszka podziękował Panu Wójtowi, chociaż nie rozmawiał z panem Wójtem na temat  tej komisji, 
tylko z Panem Przewodniczącym. Dziękuję za takie słowa. Jeśli chodzi o ul. Gajową Pan Wójt z 
Panem Sekretarzem bardzo mocno  zaangażowali się w ten temat Jakiś czas temu odbyło się 
zebranie,  na którym zostały przedstawione zarysy odnośnie tego jak ta ulica ma powstać. My 
staraliśmy się o to, żeby ten projekt powstał tu na trenie naszego Urzędu. W pierwszym  zarysie on 
miał mieć 4,5 m i być dostosowany do nośności 3,5 tony. Mieszkańcy to podnieśli do 30 ton i 
zwiększyli szerokość do 5 m. Tu  chciałbym  poprosić po tych nowych wytycznych, które Pan 
Sekretarz między innymi wymienił, żeby jeszcze raz przyjrzał się Pan Wójt i Rada przychylnie na to, 
żeby wprowadzić modyfikację w tym projekcie i ewentualnie gdyby była taka potrzeba to 
porozmawiać nawet z mieszkańcami odnośnie częściowego oddania swoich gruntów, bo tam też w 
niektórych  przypadkach jest możliwość dogadania się z mieszkańcami. Wiem, bo prowadziłem te 
rozmowy jak byłem sołtysem. Też trzymam kciuki  za Wójta, Sekretarza i za  całą ekipę i mam 
nadzieję, że w przyszłym roku, jeżeli nie z PROW to się uda z tego samego pozyskać środki.  
p.R.Klimowicz – sołtys wsi Borzechowo poprosiła o wycięcie krzaków na drodze  od Wirt do 
Radziejewa, które są blisko drogi i zasłaniają widoczność.  
Wójt Gminy odnośnie jeszcze  ul. Gajowej powiedział,  że walory techniczne biją na głowę inne 
walory, które według mojej oceny powinny być zupełnie inaczej punktowane. Proszę sobie wyobrazić  
krzyżówki – 6 punktów, a wsparcie 300-400 tys. zł tylko 2 punkty, to jest 20% i to się nijak ma do tego. 
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To jest krzywdzące że wygrywają gminy, które mają możliwości techniczne, a nic innego się nie liczy. 
Dlatego w PROW są  większe szanse.  
  
 
Po wyczerpaniu porządku obrad, o godz. 16.04, Przewodniczący Rady Gminy zamknął XVI sesję 
Rady Gminy Zblewo. 
Integralną częścią protokołu  jest płyta CD oznaczona: „ XVI sesja -2.12.2015r.” 
 
Protokółowała: 
A.Zalewska         Przewodniczący Rady  Gminy  
 
                 Leszek Burczyk 
 
 
 


